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Södermalms stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 6/2025 
 

2025-05-22 

§ 1 
Val av justerare och datum för justering  

Beslut  
Södermalms stadsdelsnämnd utser 1:e vice ordförande Lars Rottem 
Krangnes (C) att tillsammans med ordförande Anders Göransson 
(S) justera protokollet den 27 maj 2025. 
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2025-05-22 

§ 2 
Fastställande av föredragningslista  

Beslut  
Södermalms stadsdelsnämnd fastställer föredragningslistan. 
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Södermalms stadsdelsnämnd 
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2025-05-22 

§ 3 
Borttagen på grund av sekretess  
SÖD 2024/45 
 
 
Handlingar i ärendet 

• SÖD 2024/45-106 Anmälan av behov av särskilt förordnad 
vårdnadshavare enligt 6 kap. 9 § FB 1 st 
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2025-05-22 

§ 4 
Borttagen på grund av sekretess  
SÖD 2024/45 
 
 
Handlingar i ärendet 

• SÖD 2024/45-102 Upphörande av hemlighållande av 
vistelseort enligt 14 § 3 st LVU 
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2025-05-22 

§ 5 
Borttagen på grund av sekretess  
SÖD 2024/45 
 
 
Handlingar i ärendet 

• SÖD 2024/45-103 Övervägande om fortsatt 
umgängesbegränsning enligt 14 § 3 st LVU 
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2025-05-22 

§ 6 
Borttagen på grund av sekretess  
SÖD 2025/351 
 
 
Handlingar i ärendet 

• SÖD 2025/351-1 (Godkänd - R 2) SÖD 2025/351 
Tjänsteutlåtande 
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2025-05-22 

§ 7 
Anmälan av sociala delegationens protokoll  

Beslut  
Södermalms stadsdelsnämnd godkänner anmälan av protokoll och 
lägger dem till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Protokoll från Södermalms sociala delegations sammanträden 2025-
05-06 och 2025-05-20 anmäldes. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) föreslog att nämnden skulle 
godkänna anmälan och lägga protokollen till handlingarna. 
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2025-05-22 

§ 8 
Allmänhetens frågestund  
En medborgare presenterade sitt medborgarförslag om att anlägga 
mindre isbana i Lumaområdet i Hammarby sjöstad. 
 
En medborgare presenterade sitt medborgarförslag om hundrastgård 
för småhundar på östra Södermalm. 
 
En medborgare presenterade sitt medborgarförslag om 
ordbytarbänk. 
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2025-05-22 

§ 9 
Inkomna medborgarförslag april 2025  
SÖD 2025/49 
 

Beslut  
1. Medborgarförslag – Trafikskyltar, SÖD 2025/379, överlämnas 
till trafiknämnden. 
 
2. Medborgarförslag – Ny litterär skylt på Maria Magdalena 
kyrkogård, SÖD 2025/385, överlämnas till kulturnämnden. 
 
3. Medborgarförslag – Offentliga toaletter i Hammarby Sjöstad, 
SÖD 2025/388, överlämnas till trafiknämnden. 
 
4. Medborgarförslag – Hundrastgård på östra Södermalm, SÖD 
2025/392, överlämnas till förvaltningen för beredning. 
 
5. Medborgarförslag – Ordbytarbänk, SÖD 2025/400, överlämnas 
till förvaltningen för beredning. 
 
6. Medborgarförslag – Farthinder för cyklister i Götgatsbacken, 
SÖD 2025/409, överlämnas till trafiknämnden. 
 
7. Medborgarförslag – Skylt med QR-kod på Monteliusvägen, SÖD 
2025/415, överlämnas till Stockholm Business Region AB. 
 
8. Medborgarförslag – Belysning på Pålsundsbron, SÖD 2025/419, 
överlämnas till trafiknämnden. 
 
9. Medborgarförslag – Medhavd alkohol i Lusthuset, Hornstulls 
servicehus, SÖD 2025/420, överlämnas till förvaltningen för 
beredning. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Under april månad har nio medborgarförslag lämnats in till 
Södermalms stadsdelsnämnd. Nämnden beslutar om förslagen ska 
beredas av förvaltningen eller hanteras på annat sätt, utifrån förslag 
från förvaltningen. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) konstaterade att det fanns ett 
förslag till beslut från förvaltningen och föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med detta. 
 
Handlingar i ärendet 
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2025-05-22 

• SÖD 2025/49-1 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande - Inkomna 
medborgarförslag april 2025 

• SÖD 2025/49-2 1. Medborgarförslag - 
Trafikskyltar_Bortredigerad 

• SÖD 2025/49-2.5 2. Medborgarförslag - Ny litterär skylt på 
Maria Magdalena kyrkogård_Bortredigerad 

• SÖD 2025/49-2.6 3. Medborgarförslag - Offentliga toaletter i 
Hammarby Sjöstad_Bortredigerad 

• SÖD 2025/49-2.7 4. Medborgarförslag - Hundrastgård på 
östra Södermalm 

• SÖD 2025/49-2.8 5. Medborgarförslag - 
Ordbytarbänk_Bortredigerad 

• SÖD 2025/49-2.1 6. Medborgarförslag - Farthinder för 
cyklister i Götgatsbacken_Bortredigerad 

• SÖD 2025/49-2.2 7. Medborgarförslag - Skylt med QR-kod 
på Monteliusvägen_Bortredigerad 

• SÖD 2025/49-2.3 8. Medborgarförslag - Belysning på 
Pålsundsbron_Bortredigerad 

• SÖD 2025/49-2.4 9. Medborgarförslag - Medhavd alkohol i 
Lusthuset, Hornstulls Servicehus_Bortredigerad 
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2025-05-22 

§ 10 
Medborgarförslag - Grusning på bron, Sickla kanalgata  
SÖD 2024/1492 
 

Beslut  
Södermalms stadsdelsnämnd överlämnar förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på medborgarförslaget. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Södermalms stadsdelsnämnd har fått ett medborgarförslag om att 
förbättra vintervägunderhållningen av en bro vid Sickla Kanalgata. 
 
I medborgarförslaget föreslås att det grusas extra på bron då bron 
upplevs hal vintertid och många halkar. 
 
I medborgarförslaget framkommer det inte vilken bro som 
förslagsställaren menar. Stadsdelsförvaltningen har ansvar för 
vintervägunderhåll av Sicklauddsbron och bron vid Sickla sluss. 
Båda dessa broar har den högsta snöröjningsklassningen gällande 
halkbekämpning. 
 
Stadsdelsförvaltningen har inte tidigare fått in några synpunkter på 
vintervägunderhållet av dessa broar. Vid halka uppmanar 
förvaltningen att förslagsställaren lämnar in en felanmälan via ”tyck 
till”, då kan ansvarig entreprenör åtgärda detta. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) konstaterade att det fanns ett 
förslag till beslut från förvaltningen och föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med detta. 
 
Handlingar i ärendet 

• SÖD 2024/1492-4 (Godkänd - R 1) SÖD 2024/1492 
Tjänsteutlåtande 

• SÖD 2024/1492-5 Medborgarförslag - Grusning på bron, 
Sickla Kanalgata_Bortredigerad 
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2025-05-22 

§ 11 
Medborgarförslag - Anlägga mindre isbana i Luma-
området i Hammarby Sjöstad  
SÖD 2025/13 
 

Beslut  
Södermalms stadsdelsnämnd överlämnar förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på medborgarförslaget. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Södermalms stadsdelsnämnd har fått ett medborgarförslag som 
föreslår att en mindre konstfrusen isbana anläggs i Hammarby 
Sjöstad, förslagsvis i Lumaområdet. Förslagsställaren menar att en 
isbana i området kan uppmuntra till andra vinteraktiviteter än 
pulkaåkning vilket kan leda till att området blir ännu livfullare och 
trevligare än idag. 
 
Förvaltningen anser att det är motiverat att få till en isbana i 
Hammarby Sjöstad eftersom det saknas en sådan i stadsdelen. 
Förvaltningen bedömer inte att det är aktuellt att anlägga en 
konstfrusen isbana mot bakgrund av att en sådan anläggning är 
mycket kostsam att anlägga och att underhålla. 
 
Förvaltningen har identifierat en möjlig plats för en isbana i 
närheten av Lumaområdet. Den finns i Bröderna Hedlunds Park, 
mellan Heliosgången och Förskeppsgatan. I parken finns en grusyta 
som enligt förvaltningen har goda förutsättningar för att kunna 
spolas till isbana vintertid. 
 
Förvaltningen har för avsikt att på prov spola ovannämnda yta till 
isbana under vintersäsongen 2025/2026 om de rätta 
temperaturförutsättningarna finns. Om det visar sig att spolingen av 
ytan ger ett gott resultat och att isbanan tas emot positivt av 
användare och invånare i övrigt, kan en isbana anläggas vid platsen 
nästföljande år. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) konstaterade att det fanns ett 
förslag till beslut från förvaltningen och föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med detta. 
 
Handlingar i ärendet 

• SÖD 2025/13-4 (Godkänd - R 1) SÖD 2025/13 
Tjänsteutlåtande 
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• SÖD 2025/13-5 Medborgarförslag, anlägga mindre isbana i 
Luma-området i Hammarby Sjöstad_Bortredigerad 
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2025-05-22 

§ 12 
Medborgarförslag - Bodar till hemlösa  
SÖD 2025/16 
 

Beslut  
Södermalms stadsdelsnämnd överlämnar förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på medborgarförslaget. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Södermalms stadsdelsnämnd har fått ett medborgarförslag gällande 
att förvaltningen bör köpa in arbetsbodar som kan användas av 
hemlösa. 
 
Arbetet mot hemlöshet är en viktig fråga såväl för staden som 
helhet som för stadsdelsförvaltningen. Arbetet utgår från stadens 
gemensamma program för att motverka hemlöshet och 
gemensamma förhållningssätt som ska prägla arbetet. 
 
Stadsdelsförvaltningen har främst ansvar för arbetet på individnivå 
för att motverka hemlöshet och förebygga orsakerna till att 
individer blir hemlösa. Förvaltningen ansvarar även för personer 
som befinner sig i akut hemlöshet och som själva inte kan lösa sin 
boendesituation. I dessa fall erbjuder förvaltningen tillfälliga 
boendelösningar för att tillsammans med brukaren prioritera 
långsiktiga och hållbara boendelösningar utifrån den enskildes 
behov. Förvaltningens bedömning är att genom stadens tak-över-
huvudet-garanti kan förvaltningen säkerställa akut boende för alla 
personer som av olika skäl är utan bostad. I avsaknad av boende kan 
detta vara ett första steg till mer långsiktiga lösningar med 
individuellt anpassat stöd för den enskilde. Tillfälliga lösningar, 
såsom uppsättning av bodar, kan inte ses som en långsiktig eller 
hållbar lösning på hemlöshetsproblematiken. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) konstaterade att det fanns ett 
förslag till beslut från förvaltningen och föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med detta. 
 
Handlingar i ärendet 

• SÖD 2025/16-4 (Godkänd - R 1) SÖD 2025/16 
Medborgarförslag - Bodar till hemlösa 

• SÖD 2025/16-5 Medborgarförslag - Bodar till 
hemlösa_Bortredigerad 
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2025-05-22 

§ 13 
Medborgarförslag, hundrastgårdar som träningsområden  
SÖD 2025/24 
 

Beslut  
Södermalms stadsdelsnämnd överlämnar förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på medborgarförslaget. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Södermalms stadsdelsnämnd har fått ett medborgarförslag som 
föreslår att regler införs på vissa hundrastgårdar som gör det möjligt 
för hundägare att enskilt kunna träna sin hund under en begränsad 
tid. På så sätt kan hundrastgårdarna, enligt förslagsställaren, även 
fungera som träningsområden för dem som inte har tillgång till egna 
marker eller träningsplaner. 
 
Det finns en stor efterfrågan på hundrastgårdar inom 
stadsdelsområdet varför förvaltningen inte anser det vara lämpligt 
att boka upp tider för enskild användning av dessa. I det fallet att 
man vill träna sin hund enskilt anser förvaltningen att hundägare 
sinsemellan kan komma överens om att turas om att träna sin hund i 
en hundrastgård. Förvaltningen bedömer därutöver att det finns gott 
om utrymme att kunna träna sin hund inom hundrastområdena. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) konstaterade att det fanns ett 
förslag till beslut från förvaltningen och föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med detta. 
 
Handlingar i ärendet 

• SÖD 2025/24-4 (Godkänd - R 1) SÖD 2025/24 
Tjänsteutlåtande 

• SÖD 2025/24-5 Medborgarförslag, hundrastgårdar som 
träningsområden_Bortredigerad 
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2025-05-22 

§ 14 
Medborgarförslag - gratis gym-träning för seniorer  
SÖD 2025/86 
 

Beslut  
Södermalms stadsdelsnämnd överlämnar förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på medborgarförslaget. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Södermalms stadsdelsnämnd har tagit emot ett medborgarförslag 
som föreslår att stadsdelsförvaltningen ska erbjuda gratis 
gymträning för seniorer i området. Förvaltningen ser positivt på 
förslaget och arbetar kontinuerligt med att utveckla fler 
förebyggande åtgärder för att förbättra folkhälsan. Redan idag 
erbjuds seniorer subventionerade priser för träning i stadens sim- 
och idrottshallar. Dessutom erbjuds gratis friskvårdsaktiviteter på de 
öppna träffpunkterna för äldre. Med tanke på dessa befintliga 
initiativ anser förvaltningen att medborgarförslaget är tillgodosett. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) konstaterade att det fanns ett 
förslag till beslut från förvaltningen och föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med detta. 
 
Handlingar i ärendet 

• SÖD 2025/86-5 (Godkänd - R 1) Svar på medborgarförslag- 
gratis gymträning för seniorer 

• SÖD 2025/86-6 Medborgarförslag - gratis gym-träning för 
seniorer_Bortredigerad 
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2025-05-22 

§ 15 
Medborgarförslag - Utegym i Tengdahlsparken  
SÖD 2025/102 
 

Beslut  
Södermalms stadsdelsnämnd överlämnar förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på medborgarförslaget. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Södermalms stadsdelsnämnd har fått ett medborgarförslag om att 
uppföra ett utegym i Tengdahlsparken. Föredragsställaren 
framhåller att det är bra med utegym och att det borde finnas ett på 
östra Södermalm. 
 
I programmet för utveckling av Tengdahlsparken, med anledning av 
bostadsbyggandet i kvarteret Persikan, finns ett utegym beslutat. 
Utegymmet ska i den nuvarande planen placeras mellan dagens 
bollplan och den befintliga förskolebyggnaden. Mot bakgrund av 
redogörelsen ovan anser förvaltningen att förslaget blir tillgodosett i 
det aktuella området genom det beslut som redan finns fattat kring 
Tengdahlsparkens utveckling. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) konstaterade att det fanns ett 
förslag till beslut från förvaltningen och föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med detta. 
 
Handlingar i ärendet 

• SÖD 2025/102-4 (Godkänd - R 1) SÖD 2025/102 
Tjänsteutlåtande 

• SÖD 2025/102-5 Medborgarförslag - Utegym i 
Tengdahlsparken_Bortredigerad 
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2025-05-22 

§ 16 
Medborgarförslag - Användning av säkra meddelanden  
SÖD 2025/192 
 

Beslut  
Södermalms stadsdelsnämnd överlämnar förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på medborgarförslaget. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Södermalms stadsdelsnämnd har fått ett medborgarförslag om att 
börja använda säker e-post vid utskick av handlingar och beslut till 
enskilda. Förslagsställaren har även föreslagit att förvaltningen 
börjar använda sig av Signal, som flera andra myndigheter redan 
använder och enligt förslagsställaren anses beprövat. 
 
Staden har redan en annan upphandlad tjänst i just detta syfte. Det 
pågår en informationssäkerhetsklassning av systemet centralt i 
staden för att säkerställa så systemet uppfyller alla säkerhetskrav. 
När det är klart kommer Södermalm lokalt kunna ha svar på en del 
tekniska frågor som förvaltningen ställt i dess lokala 
informationssäkerhetsklassning. I väntan på detta pågår arbetet med 
exempelvis framtagande av lokala rutiner inför driftsättning. 
Förhoppningen är att ovan nämnda arbete blir klart under en snar 
framtid och att tjänsten för säkra meddelanden kommer vara igång 
inom förvaltningen snarast möjligt. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) konstaterade att det fanns ett 
förslag till beslut från förvaltningen och föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med detta. 
 
Handlingar i ärendet 

• SÖD 2025/192-6 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande - 
Medborgarförslag - Användning av säkra meddelanden 

• SÖD 2025/192-7 Medborgarförslag - Användning av säkra 
meddelanden_Bortredigerad 
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2025-05-22 

§ 17 
Medborgarförslag - Skicka förslag till beslut i 
biståndsärenden tillsammans med utredning till berörd 
enskild  
SÖD 2025/195 
 

Beslut  
Södermalms stadsdelsnämnd överlämnar förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på medborgarförslaget. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Södermalms stadsdelsnämnd har tagit emot ett medborgarförslag 
om att förvaltningen vid kommunicering av en utredning om 
bistånd även ska kommunicera ett förslag till beslut till den 
enskilde. Stadsdelsnämnden beslutade den 20 mars 2025 att ge 
förvaltningen i uppdrag att bereda medborgarförslaget. 
Medborgarförslaget bifogas som bilaga till tjänsteutlåtandet. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) konstaterade att det fanns ett 
förslag till beslut från förvaltningen och föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med detta. 
 
Handlingar i ärendet 

• SÖD 2025/195-5 (Godkänd - R 1) Svar på 
medborgarförslag- Skicka förslag till beslut i 
biståndsärenden tillsammans med utredning till berörd 
enskild 

• SÖD 2025/195-6 Medborgarförslag - Skicka förslag till 
beslut i biståndsärenden tillsammans med utredning till 
berörd enskild_Bortredigerad 
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2025-05-22 

§ 18 
Tertialrapport 1 2025 för Södermalms stadsdelsnämnd  
SÖD 2025/237 
 

Beslut  
1. Södermalms stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens förslag 
till tertialrapport 1, inklusive bilagor, och överlämnar den till 
kommunstyrelsen och stadens revisorer. 
 
2. Södermalms stadsdelsnämnd begär budgetjustering av driftmedel 
om 0,4 mnkr för lokala åtgärdsprogram för vattenförekomster. 
 
3. Södermalms stadsdelsnämnd begär budgetjustering av 
investeringsmedel om 10,6 mnkr för trygghetsskapande åtgärder. 
 
4. Södermalms stadsdelsnämnd begär budgetjustering av 
investeringsmedel om 3,8 mnkr för insatser för att stärka den 
biologiska mångfalden. 
 
5. Södermalms stadsdelsnämnd begär budgetjusteringar av 
investeringsmedel om 1,4 mnkr för klimatinvesteringar för en 
minskad energiförbrukning. 
 
6. Södermalms stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens anmälan 
om deltagande i Kvalitetsutmärkelsen 2025. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Förvaltningen gör bedömningen att kommunfullmäktiges tre 
inriktningsmål kommer att uppfyllas under året. Bedömningen 
grundas på att samtliga sexton mål för verksamhetsområdet som är 
kopplade till inriktningsmålen bedöms uppfyllas helt och samtliga 
21 nämndmål bedöms uppfyllas helt. Tertialrapport 1 med 
helårsprognos visar på ett överskott om 35,0 mnkr efter 
resultatöverföring. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) konstaterade att det fanns ett 
förslag till beslut från förvaltningen och föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med detta. 
  

Särskilda uttalanden 
Anders Göransson m.fl. (S), Frida Nehrfors Hultén m.fl. (V) och 
Magnus Palm (MP) anmälde ett gemensamt särskilt uttalande 
(bilaga). 
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Södermalms stadsdelsnämnd 
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2025-05-22 

 
Lars Rottem Krangnes (C), Jonas Nilsson m.fl. (M) och Anne-Lie 
Elfvén (L) anmälde ett gemensamt särskilt uttalande (bilaga). 
 
Martin Westmont (SD) anmälde ett särskilt uttalande (bilaga). 
  

Ersättaryttranden 
Erik Ehrs (KD) ställde sig bakom Lars Rottem Krangnes (C), Jonas 
Nilsson m.fl. (M) och Anne-Lie Elfvéns (L) gemensamma särskilda 
uttalande. 
 
Handlingar i ärendet 

• SÖD 2025/237-3 (Godkänd - R 1) T1 2025 Södermalms 
SDN 

• SÖD 2025/237-4 Bilaga 01 - SDN12 
• SÖD 2025/237-2.5 Bilaga 05 - Åtgärdsplan 2025 
• SÖD 2025/237-2.6 Bilaga 04 - Miljö- och 

klimathandlingsplan 
• SÖD 2025/237-2.7 Bilaga 02 - Ekonomisk uppföljning 
• SÖD 2025/237-4.1 Bilaga 03 - Ansökan om 

budgetjusteringar för särskilda ändamål 
• SÖD 2025/237-2.1 Bilaga 08 - Anmälan om deltagande i 

Kvalitetsutmärkelsen 2025 
• SÖD 2025/237-2.2 Bilaga 07 - Patientsäkerhetsberättelser 

VoB entreprenader 
• SÖD 2025/237-2.3 Bilaga 06 - Patientsäkerhetsberättelser 

VoB egen regi 
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Södermalm 

 
 

2025-05-22 
Ärende 18 

Tertialrapport Tertial 1 2025 för Södermalms 
stadsdelsnämnd 

 
Anders Göransson m.fl. S 

Frida Nehrfors Hultén m.fl. V 
Magnus Palm MP 

 

Särskilt uttalande 
Ett Södermalm, ett Stockholm för alla. Det är vårt långsiktiga mål. För att nå dit har 
staden tre inriktningsmål: 
 

• Ett Stockholm som håller samman med en stark och jämlik välfärd i hela staden 
• Ett grönt och fosilfritt Stockholm som leder en rättvis klimatomställning 
• Ett Stockholm med en stabil och hållbar ekonomi med utbildning, jobb och 

bostäder för alla 
 
Lokalt har vi i nämnden prioriterat arbetet utifrån följande punkter: 
 

• Stärka den lokala demokratin 
• Ett intensifierat klimat- och miljöarbete 
• En god arbetsgivare 

 
En del i arbetet med att stärka den lokala demokratin handlar om att utveckla hanteringen 
av medborgarförslag. Förvaltningen föreslår förändringar som vi tycker är kloka. Det är 
viktigt att vi hittar ett tydligt gränssnitt mot resten av staden, exempelvis är det bättre att 
klagomål på funktion hanteras via Tyck till i stället för som medborgarförslag. 
 
När ekonomin nu tillåter ser vi det som klokt att på ett systematiskt sätt rusta stadsmiljön.  
 
Vi har som mål att vara en god arbetsgivare. Ett viktigt skäl är bl.a. att vi vet att en låg 
personalomsättning, hög andel heltidsanställda och låg andel timavlönade skapar en bättre 
vård- och omsorg1. Anständighet gynnar de äldre och sjuka. Vi har, genom återtagandet 
av ett antal olika verksamheter, fått större utmaningar på de här områdena. Det gör det 
inte mindre viktigt. Alla medarbetare ska erbjudas bra villkor för att utföra sitt arbete.  
 
Miljö- och klimathandlingsplanen för Södermalm 
Vi välkomnar den nya lokala miljö- och klimathandlingsplanen och ser den som ett 
viktigt steg för att förverkliga stadens miljö- och klimatmål på ett konkret och rättvist sätt 
här på Södermalm. Att ta miljöansvar lokalt är avgörande för att Stockholm som helhet 
ska kunna bli en hållbar och klimatneutral stad. 

 
1 1 https://www.kommunal.se/pandemi_aldreboendet 
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Vi vill särskilt lyfta att planen tar ett helhetsgrepp på omställningen. Allt från cirkulära 
flöden och resurseffektivitet till klimatanpassning och biologisk mångfald. Åtgärder som 
resurseffektivitet, hållbara inköp och ökad grönska i stadsmiljön är viktiga exempel. 
 
Planen syftar också till att säkerställa att omställningen blir rättvis och inkluderande, där  
alla invånare ges möjlighet att bidra och ta del av hållbara lösningar oavsett 
socioekonomiska förutsättningar. Här har stadsdelen en viktig roll. Ett exempel är 
etableringen av ett fritidsbibliotek, ett initiativ som främjar delningsekonomi, ökar 
tillgängligheten samtidigt som det bidrar till en större jämlikhet. 
 
För att planen ska bli verklighet krävs ett fortsatt starkt politiskt engagemang, en tydlig  
uppföljning av målen och att resurserna inom förvaltningen samordnas och prioriteras i  
linje med planens ambitioner. Vi ser fram emot att följa arbetet med att göra Södermalm 
mer hållbart och livskraftigt för framtiden. 
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2025-03-25 
 

Södermalms stadsdelsnämnd  
 

Ärende 18 
Terialrapport 1 

 
 

Lars Rottem Krangnes (C)  
Jonas Nilsson m.fl. (M)  
Anne-Lie Elfvén (L)  
Erik Ehrs (KD) e.y.  

 
 
Särskilt uttalande 
 
Redovisningen i tertialrapporten utgår från den sittande majoritetens mål och budget. Dock 
vidareförs fortfarande ett antal av den fd. grönblå majoritetens satsningar från förra 
mandatperioden och Södermalm har en välfungerande och välskött stadsdelsförvaltning. 
Skiftet till ett vänsterstyre har dock inneburit mindre fokus på mångfald, valfrihet och 
fristående alternativ i välfärdsverksamheterna på Södermalm, vilket vi beklagar.  
 
Vårt arbete i Södermalms stadsdelsnämnd har sin utgångspunkt i Centerpartiets, 
Moderaternas, Liberalernas och Kristdemokraternas gemensamma vision för Stockholms 
framtid: En modern, frihetlig, trygg, hållbar, tillåtande och framtidsinriktad stad, med en 
mångfald av människor, företag och föreningar. Vi bejakar stadens styrkor och särart, och 
framför allt tror vi passionerat på stockholmarnas potential och möjligheter att var och en och 
tillsammans forma sina egen framtid och förverkliga sina drömmar. 
 
I vårt Stockholm bemöts utmaningar genom samarbeten mellan staden, företagen, akademin 
och det civila samhället. Hit ska forskare, turister, investerare och studenter från hela världen 
söka sig. Stockholm ska vara en stad för alla – barn och unga, vuxna och äldre, inflyttade och 
de som bott här hela livet, företagare och anställda. Vi tror på stockholmarnas förmåga och 
rätt att bestämma över sina egna liv och därför är det också viktigt att alla stockholmare är en 
del av samhällsbygget och både vill och kan bygga sig en bättre framtid. Stockholm ska 
fortsätta utvecklas i takt med vad stockholmarna önskar, behöver och drömmer om. 
 
Vi står på stockholmarnas sida och har en tydlig målsättning med vår politik, att lösa de 
problem som stockholmarna upplever. Det är inte ett löfte om att politiken kan lösa alla 
problem. Men det är ett löfte om att vi ska lösa de problem som bara kan lösas genom 
politiska beslut. Vi ska värna och utveckla Stockholm och ta tillvara på dess unika karaktär 
och skönhet. När staden utvecklas ska det göras med samförstånd med de som bor här. 
 
Vi accepterar aldrig att människor i Stockholm får sin frihet begränsad på grund av 
diskriminering, rasism, antisemitism eller otrygghet. Vi arbetar målmedvetet för ökad frihet 
genom kraftfulla insatser mot den brottslighet som idag orsakar svåra problem i delar av 
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staden och som begränsar människors frihet. 
 
Ordning och reda i stadens ekonomi är en förutsättning för att alla verksamheter i staden ska 
fungera. Service och omsorg till stockholmarna är utgångspunkten i stadsdelsnämndernas 
verksamheter, oavsett som den handlar om förskola, äldreomsorg, stadsmiljöarbete eller 
någon annan fråga som stadsdelsnämnderna tar beslut om. 
 
Vi noterar att invånarnas nöjdhet med renhållning och städning, både i parker och i staden i 
allmänhet, fortfarande är på en låg nivå och hela 14 procentenheter under nämndens mål på 
73 procent vilket i sig inte är någon imponerande siffra. Nöjdheten med skötsel och städning 
av park och grönområden minskar från 64 till 63 procent och ligger 10 procentenheter under 
målet. Då behöver fokuset ligga på att få mer kunskap om invånarnas konkreta förväntningar, 
se över resurssättningen, identifiera konkreta problem och vad som behövs för att åtgärda 
dessa. Förvaltningen har på majoritetens uppdrag däremot fått lägga resurser på att börja i fel 
ände, genom att utreda möjligheterna för parkskötsel i egen regi. Återigen ser vi att 
majoriteten har fokus på driftsformen i sig, inte vad som ger bäst kvalitet.  
 
Vad gäller våra mål och konkreta förslag på satsningar i övrigt hänvisar vi till våra särskilda 
uttalanden till stadsdelens verksamhetsplan och budget (december 2024) samt till underlag för 
budget 2026 med inriktning för 2027 och 2028 (april 2025). 
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Södermalms stadsdelsnämnd 

Särskilt uttalande 
2025-05-22 
Ärende 18 

Dnr: 2025/237  
 
 
 
Tertialrapport 1 2025 för Södermalms stadsdelsnämnd   
 
Vi delar inte förvaltningens bild av att en majoritet av inriktningsmålen har uppfyllts. Vi 
framhåller den utveckling som sker i stadsdelen och i staden i stort där det inom flertalet 
ansvarsområden går i fel riktning. Det vi ser är ett politiskt styre som delvis har tappat 
kontrollen och där allt tyder på att skulderna nu kommer att skena. 
 
Receptet att i alla lägen höja skatten när man inte har full kontroll över ekonomin eller den 
genomgripande styrningen är varken en politik som visar på ansvarstagande för våra 
gemensamma resurser, det är inte heller en politik som signalerar att Stockholm är en stad 
som erbjuder goda möjligheter för företag att växa och etablera sig i. En rad felprioriteringar 
har gjorts av den sittande majoriteten och konsekvenserna på sikt kan resultera i att Stockholm 
inte längre kan vara det nav i svensk ekonomi som är så viktig för Sveriges välstånd.  
 
Vi fortsätter att följa förvaltningen och den styrande majoritetens arbete och för att ta del av 
våra inriktningsmål för förvaltningen och för en politik som skulle ta Stockholm i rätt riktning 
hänvisar vi till vår reservationsbudget för 2025. 
 
 
 
 
Martin Westmont (SD) 
 
Ulf Wester (SD) 
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Södermalms stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 6/2025 
 

2025-05-22 

§ 24 
Rapportering av ej verkställda beslut enligt 
socialtjänstlagen (SoL) och lagen om stöd och service till 
vissa funktionshindrade (LSS), kvartal 1 2025  
SÖD 2025/444 
 

Beslut  
Södermalms stadsdelsnämnd beslutar att lägga ärendet till 
handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Södermalms stadsdelsnämnd har för kvartal 1 2025 rapporterat 102 
individrapporter avseende ej verkställda beslut enligt SoL och LSS. 
44 rapporter var nya, som för första gången rapporterades till IVO 
som ej verkställda beslut. 58 rapporter avsåg återrapportering i 
ärenden som tidigare tillsänts IVO. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) föreslog att nämnden skulle 
besluta att lägga ärendet till handlingarna. 
 
Handlingar i ärendet 

• SÖD 2025/444-3 (Godkänd - R 1) Rapportering av ej 
verkställda beslut enligt socialtjänstlagen (SoL) och lagen 
om stöd och service till vissa funktionshindrade (LSS), 
kvartal 1 2025 
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Södermalms stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 6/2025 
 

2025-05-22 

§ 25 
Nytt arrendeavtal för koloniträdgårdsföreningen 
Eriksdalslunden  
SÖD 2025/394 
 

Beslut  
Södermalms stadsdelsnämnd godkänner anmälan och lägger den till 
handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Med anledning av att gränsen mellan koloniträdgårdsföreningen 
Eriksdalslunden och fastigheten för den planerade nya tennishallen 
(Hellas tennis) i Eriksdalslunden kommer att justeras har ett nytt 
arrendeavtal mellan staden och koloniträdgårdsföreningen tagits 
fram. Den nya gränsen påverkar inte någon av koloniföreningens 
lotter men däremot har en lott som i tidigare arrendeavtal legat 
utanför arrendeområdet inkluderats i det nya avtalet. Ett smalt 
grönstråk mellan den ny kommande tennishallen och koloniområdet 
har dessutom tagit bort i det nya arrendeavtalet. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) föreslog att nämnden skulle 
besluta att godkänna anmälan och lägga den till handlingarna. 
 
Handlingar i ärendet 

• SÖD 2025/394-1 (Godkänd - R 1) SÖD 2025/394 Anmälan 
• SÖD 2025/394-2 Bilaga 1, Arrendeavtal, SÖD 2025_394 
• SÖD 2025/394-3 Bilaga 2, Protokoll Hyres- och 

arrendenämnden, SÖD 2025_394 
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Södermalms stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 6/2025 
 

2025-05-22 

§ 26 
Anmälan av delegationsbeslut  
SÖD 2025/6 
 

Beslut  
Södermalms stadsdelsnämnd godkänner anmälan av 
delegationsbeslut och lägger dem till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
• Anmälan om lex Sarah avseende verksamheter i egen regi, 

SÖD 2024/1463. 
• Anmälan om lex Sarah avseende verksamheter i enskild 

regi, SÖD 2024/1464. 
• Resa utanför Norden, SÖD 2025/445. 
• Avslag på begäran om allmän handling, SÖD 2025/418. 

  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) föreslog att nämnden skulle 
besluta att godkänna anmälan av delegationsbeslut och lägga dem 
till handlingarna. 
 
Handlingar i ärendet 

• 2084777 (Signerad) Delegationsbeslut - Resa utanför Norden 
• 2103786 Beslut om delvis avslag på begäran om allmän 

handling 
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Södermalms stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 6/2025 
 

2025-05-22 

§ 27 
Förvaltningsgruppens protokoll  
SÖD 2025/7 
 

Beslut  
Södermalms stadsdelsnämnd lägger protokollet till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Protokoll från förvaltningsgruppens sammanträde 2025-05-12 med 
tillhörande bilaga anmäls. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) föreslog att nämnden skulle 
besluta att lägga protokollet till handlingarna. 
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Södermalms stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 6/2025 
 

2025-05-22 

§ 28 
Södermalms pensionärsråds protokoll  
SÖD 2025/9 
 

Beslut  
Södermalms stadsdelsnämnd lägger protokollet till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Protokoll från Södermalms pensionärsråds sammanträde 2025-05-
12 med tillhörande bilagor anmäls. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) föreslog att nämnden skulle 
besluta att lägga protokollet till handlingarna. 
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Södermalms stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 6/2025 
 

2025-05-22 

§ 29 
Södermalms stadsdelsnämnds råd för 
funktionshinderfrågors protokoll  
SÖD 2025/402 
 

Beslut  
Ärendet utgår. 
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Södermalms stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 6/2025 
 

2025-05-22 

§ 30 
Information från förvaltningen  
Tillförordnad stadsdelsdirektör Snorre Berglund informerade om: 
  

• Invigning av Slussen den sjätte juni. 
• Sommar på Medis och Sommar i Tanto. 
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Södermalms stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 6/2025 
 

2025-05-22 

§ 31 
Övriga frågor  
Inga övriga frågor anmäldes. 
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